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Uw l<enmerl< 

Geachte mevrouw Giskes en heer Van der Werf, 

Bij brief van 1 juni 2017 hebt u mij doen toekomen het concept rapport 
Maatschappelijk Verantwoord Inkopen bij het Rijk. Graag maak ik gebruik van de 
geboden gelegenheid om te reageren op de daarin opgenomen bevindingen. 

Maatschappelijk verantwoord Inkopen (MVI) is een belangrijk onderwerp voor het 
kabinet en voor medeoverheden, zoals de ondertekening in 2016 van het 
manifest MVI door meer dan 100 overheden laat zien. Dit manifest vraagt 
overheden om de inspanningen te richten op de sectoren en productgroepen waar 
de meeste impact kan worden behaald en waarop de eigen organisatie prioriteiten 
heeft geformuleerd. Het spreekt mij aan dat u via dit onderzoek aandacht 
besteedt aan MVI en dat u constateert dat het MVI-beleid in de afgelopen jaren 
een ontwikkeling heeft doorgemaakt en breder Is ingevuld met sociale doelen 
naast de milieudoelen. Daarnaast doet het mij deugd dat de Algemene 
Rekenkamer constateert dat de rapportage over MVI in de Jaarrapportage 
Bedrijfsvoering Rijk de afgelopen jaren is verbeterd. Die positieve ontwikkeling wil 
ik de komende jaren voortzetten. 

Ik concludeer dat het Rijk in zijn rapportage transparant is over de criteria die 
gehanteerd zijn. Per thema heb ik de gehanteerde definities voor milieu en sociale 
aspecten opgenomen. Ook heb ik inzicht gegeven in welk deel van de inkopen 
volgens deze criteria duurzaam is (de in de rapportage opgenomen 
toepassingspercentages). U concludeert echter dat de rapportage onvoldoende 
inzicht geeft in de toepassing van MVI ten opzichte van het totale aantal 
aanbestedingen. Ik kan mij niet volledig vinden in uw kritiek op dit punt. In het 
onderstaande licht ik dit toe. 

Ik ben het oneens met uw constatering dat de jaarrapportage niet vermeldt dat 
de cijfers (de toepassingspercentages) geen betrekking hebben op het totaal 
aantal aanbestedingen. In de jaarrapportage staat letterlijk: "Sinds 2010 is de 
Rijksoverheid verplicht om bij inkoop van productgroepen waarvoor 
milieucriteriadocumenten zijn opgesteld minimum milieueisen toe te passen. Bij 
90% van de aanbestedingen waarvoor milieucriteriadocumenten beschikbaar zijn, 
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heeft het Rijk de minimum eisen toegepast." Hiermee wordt naar mijn mening Datum 
duidelijk vermeld dat de rapportage geen betrekking heeft op het totaal. 

U geeft verder aan dat het toepassingsgebied voor MVI In de jaarrapportage 
beperkt is. Daarmee wordt naar mijn mening voorbij gegaan aan het feit dat de 
kaderstelling expliciet is gericht op het toepassen van MVI bij aanbestedingen 
waarbij dit relevant en mogelijk is. Het toepassingsgebied in de jaarrapportage is 
conform de kaderstelling, in lijn met het manifest MVI en conform eerdere 
besluiten van de Tweede Kamer en het kabinet. Zo is al in 2009 door de Tweede 
Kamer besloten om de toepassing van milieucriteria te richten op 42 relevante 
productgroepen die in een groot volume door overheden worden ingekocht en 
veel milieu-impact hebben. Recent is ook het beleid voor de'internationale Sociale 
Voorwaarden aangepast van een generieke toepassing naar een focus op 
risicovolle'productgroepen. Daarnaast wordt de toepassing van MVI begrensd 
door wettelijke beperkingen. Vanwege proportionaliteitseisen is het bijvoorbeeld 
niet mogelijk (en gewenst) om social return toe te passen bij leveringen of bij 
kleine opdrachten, vanwege de lasten die hiermee gepaard gaan ten opzichte van 
de opdrachtsom. Ook mogen er bij aanbestedingen alleen eisen gesteld worden 
aan de dienstverlener die te relateren zijn aan het voorwerp van de opdracht. 

Ik zal uw constatering dat de huidige jaarrapportage niet duidelijk is over het 
aantal aanbestedingen waarbij duurzaamheid wordt meegenomen betrekken bij 
de doorontwikkeling van de rapportage en dit beter toelichten. Daarbij maak ik de 
kanttekening dat de aantallen aanbestedingen maar beperkt extra inzicht geven. 
Van het toepassen van duurzaamheidscriteria bij een enkele aanbesteding, 
bijvoorbeeld de rijksbrede aanbesteding van energie, kan namelijk veel meer 
effect uitgaan dan het toepassen van milieucriteria bij een groot aantal 
.inkooptrajecten voor (kleine) adviesopdrachten. Ik vind het meer waardevol om 
de ontwikkeling van de jaarrapportage te richten op het geven van inzicht in 
effecten van het beleid in relatie tot de duurzaamheidprestaties van de 
Rijksbedrijfsvoering (zoals C02-reductie en energiebesparing). 

De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 
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